
Protokół Nr 22/08 
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
dnia 26 listopada 2008 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 800 
Zakończenie posiedzenia godz.1035 

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec , który 
powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , zastępca Wójta Jerzy 
Makowski i w części posiedzenia Skarbnik Gminy Wiesława Łoch . 
W posiedzeniu uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski . 
Na podstawie listy obecności przewodniczący stwierdził quorum przy którym komisja moŜe 
obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie otrzymując materiały. 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie  projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 28 listopada 2008 r. 
4.Analiza realizacji budŜetu gminy za 9 m-cy 2008 r. 
   Opinia komisji na sesję  
5.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2009  
   Materiały przedkłada przewodniczący komisji na sesji  
6.Sprawy róŜne  
7.Zamknięcie posiedzenia komisji  
Ad.1 
Jak wyŜej . 
Ad.2 
Protokół Nr 21/08 z poprzedniego posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez 
odczytywania . 
Ad.3 
Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał , komisja je przeanalizowała , uzyskując 
odpowiedzi na pytania bądź uwagi , a następnie je zaopiniowała jak niŜej :   
- projekt uchwały Nr XXII/174/08  w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta do celów  
  wymiaru podatku rolnego 
Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos poinformował o pismach jakie  wpłynęły w 
sprawie obniŜenia ceny Ŝyta do celów wymiaru  podatku rolnego i było to pismo rolników wsi 
Witkowa Drugiego- gdzie nie było propozycji ceny  ,Rady Sołeckiej ,rolników i radnej Kucaj – 
wsi Skalin- propozycja 30 zł  i pismo p. ElŜbiety Sobolewskiej w imieniu rolników i 
propozycja 35 zł – pod pismem podpisało się 18 rolników .  
Wójt Gminy – poinformował ,iŜ w projekcie uchwały zaproponował cenę 42 zł i jest to stawka 
taka sama jak w roku bieŜącym i  taka została zapisana w projekcie budŜetu na rok 2009 . 
Kolejno wójt przedstawił jak kwotowo wyglądałby dochód z podatku przy cenie maksymalnej 
ogłoszonej przez Prezesa GUS tj.55.80 zł , 42 zł i 35 zł , ile wynosi podatek od osób fizycznych 
i prawnych . 
Radna Ewa Domańska zabierając głos odnośnie wysokości zaproponowanej stawki w projekcie 
uchwała powiedziała ,Ŝe uwaŜa  wysokość stawki  na poziomie 42  zł , za  stawką wywaŜoną i 
rozsądną . 
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Radny Edward Lutyński zgłosił wniosek do w/w projektu uchwały  : 
Radny zaproponował  obniŜenia ceny skupu 1 dt Ŝyta zaproponowanej w projekcie uchwały tj. 
z 42 zł  do 35 zł za 1 dt . Radny umotywował swoją propozycję m.in. trudną sytuacją w 
rolnictwie , klęską powodziową i katastrofalnymi relacjami cenowymi . 
Radny ponadto powiedział ,Ŝe jest to prośba rolników i naleŜałoby ją uwzględnić  i Ŝe budŜet z 
tego powodu bardzo nie ucierpi . 
Wójt Gminy – odpowiadając powiedział ,Ŝe prośba rolników jest co roku , jeŜeli miałaby być 
niŜsza stawka naleŜałoby wskazać skąd zabrać , Ŝe cena skupu Ŝyta się zmienia i zdaniem 
Wójta zaproponowana cena jest ceną wywaŜoną . 
Przewodniczący Rady w trakcie dyskusji mówił ,Ŝe nie wszyscy rolnicy posiadają protokoły 
strat , Ŝe płacą wysoką cenę za dzierŜawę ziemi  do Agencji i jak powiedziała  radna Pani 
Domańska, cena zaproponowana przez wójta jest ceną wywaŜoną . Ponadto przewodniczący 
przypomniał o spotkaniu sołtysów w dniu 14 listopada 2008 r. na którym to spotkaniu nie było 
większej dyskusji nad przedstawioną przez Wójta Gminy ceną Ŝyta do wymiaru podatku 
rolnego . 
Przewodniczący komisji wyraŜając swoją opinie powiedział ,Ŝe jest za ceną zaproponowaną w 
projekcie uchwały . 
Wobec powyŜszego komisja dwoma głosami pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały . 
Radny Edward Lutyński powiedział ,Ŝe na sesji zgłosi wniosek w sprawie obniŜenia ceny Ŝyta .  
- projekt  uchwały Nr XXII/175/08  w sprawie ustalenia stawek podatku od środków    
  transportowych – komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały , 
- projekt uchwały Nr XXII/176/08 w sprawie przeprowadzonych konsultacji z mieszkańcami  
  miejscowości   Witkowo Pierwsze , w związku z wnioskiem o zniesienie i ustalenie  
  urzędowej nazwy miejscowości  – komisja dwoma głosami  pozytywnie zaopiniowała projekt  
  uchwały ,  
Radny Edward Lutyński – powiedział ,Ŝe  w tej sprawie nie ma potrzeby podejmowania  takiej 
uchwały , jest informacja na stronie BIP . 
- projekt uchwały Nr XXII/177/08  w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie  
  urzędowej nazwy miejscowości  
- projekt uchwały Nr XXII/178/08 w sprawie wniosku o zniesienie i ustalenie urzędowej   
  nazwy miejscowości   
Radny Edward Lutyński zapytał się co z Radziszewem przynaleŜącym do sołectwa Witkowo I , 
czy w tej miejscowości były przeprowadzone konsultacje . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe tam konsultacji nie było , bo czekano na wyniki konsultacji z 
Witkowie I . Będzie zebranie i mieszkańcy wypowiedzą się czy chcą    zmiany nazwy 
miejscowości . 
Radny Edward Lutyński – odnosząc się do tych projektów uchwał m.in. zwrócił uwagę na 
kolejność przeprowadzonych spraw,  iŜ w pierwszej kolejności powinna być załatwiona sprawa 
dotycząca połączenia sołectw , a dopiero później zmiana nazwy miejscowości i tutaj w tej 
sprawie- radny posłuŜył się  przepisami  . Radny równieŜ podkreślił  ,Ŝe powinny odbyć się 
wcześniej zebrania wiejskie i kolejno zapytał się o koszty proponowanej zmiany , iŜ dobrze by 
było , aby była taka informacja . 
Komisja dwoma głosami pozytywnie zaopiniowała w/w  projekty uchwał przy jednym głosie 
wstrzymującym się . 
- projekt uchwały Nr XXII/179/08 w sprawie ustalenia regulaminu  korzystania z boisk 
sportowych zlokalizowanych na terenie  gminy Stargard Szczeciński 
Wójt Gminy- poinformował o zmianach jakie w formie wniosku do regulaminu proponowała 
komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu  .Członkowie komisji otrzymali juŜ 
poprawiony regulamin obejmujący propozycje komisji . 
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Radny Edward Lutyński – odnosząc się do regulaminu powiedział ,Ŝe są zapisane nakazy i 
zakazy , a brakuje zapisu o konsekwencjach nie przestrzegania tych przepisów . 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając proponowane zmiany . 
- projekt uchwały Nr XXII/180/08  w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z placów  
  zabaw  zlokalizowanych na terenie gminy Stargard Szczeciński – komisja   pozytywnie  
  zaopiniowała projekt uchwały 
- projekt uchwały  Nr XXII/181/08 w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie  
  dotacji podmiotom nie naleŜącym do sektora finansów publicznych na cele publiczne  
  związane z realizacją zadań Gminy, sposobu rozliczania tej dotacji oraz kontroli  
  wykonywania  zleconego zadania  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uwzględniając propozycję komisji budŜetu 
odnośnie przeredagowania § 6 ust.2  , co wyjaśniła Skarbnik Gminy .        
- projekt  uchwały Nr XXII/182/08 w sprawie przyjęcia na własność Gminy Stargard  
  Szczeciński samochodu osobowego – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- projekt uchwały Nr XXII/183/08 w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy  
  Stargard Szczeciński do   Stowarzyszenia „WIR”- Wiejska Inicjatywa Rozwoju – komisja  
  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- projekt uchwały Nr XXII/184/08 w sprawie udziału w przedsięwzięciu pod nazwą:  
  „Rozbudowa i modernizacja sieci   kanalizacyjnej w zlewni jeziora Miedwie” 
 W uzasadnieniu m.in.  Wójt poinformował ,Ŝe  kwota zapisanych środków będzie potrzebna do 
opracowania Studium Wykonalności i samego wniosku . Wszystkie gminy wpłacą po 50 tys zł , 
a rozliczenie proporcjonalnie do poniesionych kosztów. Zgłoszenie wniosków w naborze luty-
marzec 2009 .  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
- projekt uchwały Nr XXII/185/08 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2008 r., zmiany  
  limitów wydatków  na wieloletnie  programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na  
  programy i projekty realizowane ze środków  pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej,  
  niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez  państwa członkowskie  
(EFTA) oraz innych środków zagranicznych niepodlegających zwrotowi 
Skarbnik Gminy poinformowała ,iŜ w  załączniku nr 2  wkradł się niewielki błąd polegający na 
przestawieniu cyfr w rubrykach  i następnie posiłkując się uzasadnieniem omówiła projekt 
uchwały . 
Radny Edward Lutyński – powiedział ,Ŝe jest przeciwny tak duŜej zmianie , bo około  3 mln zł 
i jest to jego  zdanie w sprawie tego projektu uchwały . 
Skarbnik Gminy odpowiedziała , Ŝe zmiany są powiązane z projektem budŜetu gminy na rok 
2009 , inicjatywa naleŜała do Wójta Gminy i dlatego jest opracowany projekt uchwały . 
Komisja  dwoma głosami pozytywnie zaopiniowała  w/w projekt uchwały przy jednym glosie 
 „ przeciw”. 
Ad.4 
Przewodniczący komisji poprosił o uwagi bądź pytania do informacji z wykonania budŜetu 
gminy za okres od dnia 1 stycznia do końca kwartału III roku 2008 . 
Radny Edward Lutyński zwrócił uwagę na zbyt niski poziom realizacji wydatków 
majątkowych . 
Wójt Gminy – poinformował ,Ŝe w IV kwartale będzie zapłacona droga w Grabowie i świetlica 
w Klępinie i wykonanie zwiększy się .  
Przewodniczący  po zapoznaniu się z opiniami pozostałych komisji  podał do protokołu opinię 
komisji  , a mianowicie :  
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu gminy za 9 m-cy 2008 r.  
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Radny Edward Lutyński zgłosił zaniepokojenie zbyt niskim poziomem realizacji wydatków 
majątkowych . 
Informacja stanowi załącznik do protokołu .   
Ad.5  
Przewodniczący komisji odczytał plan pracy komisji na rok 2009 .  
Radny Lutyński  złoŜył pismo na ręce Przewodniczącego Komisji z prośbą o uwzględnienie 
wymienionych zagadnień w  piśmie do planu pracy komisji na rok 2009 – radny odczytał te 
zagadnienia .  
W trakcie dyskusji uzgodniono ,iŜ z przedstawionego planu pracy przez przewodniczącego 
zostaną wykreślone dwa punkty , a  dotyczyły one wykonania budŜetu za rok 2008 Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej i Ośrodka Administracyjnego Szkół , a uwzględnione zostaną 
zagadnienia zgłoszone przez radnego Edwarda Lutyńskiego .  
Komisja przyjęła plan pracy komisji na rok 2009 uwzględniając  w/w zmiany . 
Plan pracy komisji na rok 2009 stanowi załącznik do niniejszego protokołu .  
Ad.6 
Radny Edward Lutyński odnosząc się do przeprowadzonej kontroli doraźnej przez RIO w 
zakresie umarzania podatku rolnego osobom prawnym oraz inwestycji  dotyczących zbrojenia 
terenów pod inwestycje  za lata 1998-2007 i otrzymanych   zaleceń po kontroli – radny zapytał 
się jakie zostały podjęte działania do uchybień i nieprawidłowości stwierdzonych w protokole . 
Wójt Gminy – wyjaśnił , Ŝe wystąpiono z pismem do Agrofirmy o złoŜenie wniosku o 
zatwierdzenie taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków i ustalenie ceny wody . 
Odnośnie spraw budŜetowych wójt wyjaśnił ,Ŝe zastosowana ulga była za zgodą ówczesnego 
wówczas  zarządu gminy jak równieŜ wiedziała o tym rada . 
Radny  Edward Lutyński zapytał się z jakich środków było zbrojenie terenu  i czy z tytułu 
wzrostu wartości były naliczone opłaty . 
Wójt Gminy – odpowiedział ,Ŝe zbrojenie z gminnych środków , a odnośnie opłaty to nie było 
uchwały . 
Kolejno Wójt Gminy – poruszył temat dotyczący terenów po byłej jednostce wojskowej w 
Witkowie , iŜ w tej sprawie Wójt był u Dyrektora Agencji Mienia Wojskowego , bo jest 
moŜliwość nabycia bezpłatnie i dlatego wniosek będzie złoŜony ze 100 % bonifikatą , jedynym 
ograniczeniem będzie zakaz sprzedaŜy przez okres 10 lat . Napiszemy w tej sprawie pismo do 
Wojewody , Ŝe jesteśmy zainteresowani , jeŜeli będzie potrzeba to zlecona zostanie analiza . 
Dodatkowo wójt poinformował ,iŜ jest zarejestrowanych w gminie 83 podania  mieszkańców 
gminy o mieszkania  w tym 6-7 na mieszkania socjalne . 
Radny Edward Lutyński wyraŜając swoja opinię  powiedział ,Ŝe jeŜeli za tą cenę to negatywnie,  
jeŜeli za darmo to tak .  
Radny Jurec – poprosił o dopilnowanie odwodnienia rowów przy drodze powiatowej . 
Ad.7 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Komisji Bronisław Jurec  podziękował za 
udział i zamknął posiedzenie . 
 
 
Protokołowała :                                                                           Przewodniczący Komisji  
Z.Stoczkowska                                                                              Bronisław Jurec 
Data sporządzenia :                                                                     Data podpisania : 
2008.11.26                                                                                   2008. ……………… 


